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A Minisztertanács tárgyalta 

Gabonatárolók, beköti utak 
Bz adatszolgáltatás egyszerűsítése 

A kormány Tájékoztatási 
Hivatala közli: 

A Minisztertanács csü-
törtökön ülést tartott. 

Lázár György, a Minisz-
tertanács elnöke 
tatta a kormányt 

kl-tudományos konzultatív képzésben részt vevő válla-
kormányközi bizottság jú-
nius 2—5. között Budapesten 
tartott üléséről. 

A Minisztertanács megtár-
tájékoz- gyalta és elfogadta a kül-
Jacqués ügyminiszter jelentését Os-

Chiracnak, a Francia Köz- k a r Fischernek, a Német De-
társaság ' miniszterelnöké- mokratikus Köztársaság kül- Minisztertanácsnak a sta-

latok együttműködését, meg-
határozta a szakközépiskolai 
szakmunkásképzés egységes 
rendezésének alapelveit és 
fő feladatait. 

A Központi Statisztikai 
Hivatal elnöke beszámolt a 

ügyminiszterének június 10 
—12. között hazánkban tett nek meghívására június 13-

10. között Franciaországban • • ^ • • • • J p M p H 
tett hivatalos látogatásáról hivatalos barati latogatasa-

a francia kormányfővel ról. A külügyminiszter je-
folytatott tárgyalásairól. A 
kormány a tájékoztatót jó-
váhagyólag tudomásul vette. 

A Minisztertanács megtár-

lentést te t t június 7—9. kö-
zött a Finn Köztársaságban 
tett hivatalos látogatásáról. 
A kormány a beszámolót tu-

gyalta és jóváhagyólag tudo- domasui vette, 
másul vette Szekér Gyulá- A nehézipari, illetve a iné-
nak, a Minisztertanács el- zőgazdasági és élelmezésügyi 
nökhelyettesének jelentését miniszter javaslatára a kor-
a magyar—szovjet gazdasági mány jóváhagyta a villa-
és műszaki-tudományos mosenergia-hálózati létesít-
együttmüködési kormánykö- mények és a gabonatároló 
iri bizottság május 31—június hálózat fejlesztésére, az er-
3. között, valamint a magyar dőszerkezet átalakítására, az . f i . 

-NDK gazdasági és müsza- erdőtelepítésre és fásításra, I s z l e r j e e T e h e 

tisztikai adatgyűjtés helyze-
téről, valamint az adatszol-
gáltatás egyszerűsitése érde-
kében tett eddigi intézkedé-
sekről. A kormány a jelen-
tést elfogadta és határozat-
ban kötelezte az állami szer-
veket, hogy tegyenek további 
intézkedéseket az indokolat-
lan. vagy párhuzamos adat-
gyűjtések elkerülése és az 
érvényben levő jogszabályok 
betartása érdekében. 

A kormány megtárgyalta 
és tudomásul vette az épí-
tésügyi és városfejlesztési 

mi-
alá ki-tudományos együttműkö- továbbá a mezőgazdasági be- t i r t o í ó X í t e - ^ í f t ^ n y T g t J U u ; a i n . m n a t l m i n tartózó epito- es epuoanyag-dési bizottság június 8—10, 

között Budapesten tartott 
üléseirőL 

A kormány tudomásul vet-
t e Borbándi Jánosnak, a 
Minisztertanács elnökhelyet-
tesének Jelentését a magyar 
—koreai gazdasági és mfisza-

kötőút-építésére vonatkozó, ipari vállalatoknál folyó vál-az ötödik ötéves terv idősza- , , . . . . . , 
kára szóló célcsoportos be- l a , a t l u z e m " é s munkaszerve-
ruházási javaslatokat 

Az oktatási és a munka-
ügyi miniszter javaslatára a 
kormány szabályozta a szak-
középiskolák és a gyakorlati 

zés helyzetéről, és jóváhagy-
ta az V. ötéves tervidősza-
kára kitűzött feladatokat. 

A Minisztertanács ezután 
egyéb ügyeket tárgyal t 

Ax MSZMP és az FKP 
képviselőinek tárgyalásai 

Tárgyalnak az MSZMP és az FKP képviselői 

Ülést tartott 
a Szeged városi tanács 

Napirenden: A közohtatás-polilikai párthatározat szegedi végrehajtása, 
a szegedi téeszek tavalyi gazdáikadása, tanácsrendeletek leiiilvizsgálala 

Szeged megyei város tanácsa tegnap, 
csütörtökön délelőtt ülést tartott. A tes-
tület megtárgyalta a lejárt határidejű ta-
nácsi határozatok végrehajtásáról szóló 
beszámolót, a közoktatás-politikai pártha-
tározat végrehajtásának szegedi tapaszta-
latait és az ezzel összefüggő további fel-
adatokat, értékelte a művelődésügyi bi-
zottság munkáját , elemezte a múlt évi fe j -
lesztési alap és költségvetés felhasználását, 
tanácsrendeleteket módosított, illetve he-
lyezett hatályon kívül, végül a szegedi 
termelőszövetkezetek múlt évi munká já -
ról szóló beszámolót vitatta meg. Vala-
mennyi napirendi témában megfelelő ha-
tározatokat hozott a testület. 

A tanácsülést Papp Gyula tanácselnök 
vezette. Az elnökségben foglalt helyet dr. 

Perjési László, a Csongrád megyei tanács 
elnöke és Török József, az MSZMP Sze-
ged városi bizottságának első ti tkára is. 

A testületi ülés vitájában felszólalt: dr. 
Török László, Frdnyó József, dr. Diós Jó-
zsef, Nagy Károlyné, Venkei Edit, dr. Dé-
kány Klára, a KISZ városi bizottságának 
első titkára, Hörömpö József, dr. Ördögh 
Piroska, Török József, Heim János, Szta-
nics Béla, Link Mihály, Forgó András, dr. 
Perjési László, dr. Martonyi János egye-
temi tanár, Sziládi Sándor. 

Az ülés Papp Gyula zárszavával fejező-
dött be. 

(Tudósításunkban a közoktatás-politikai 
határozat szegedi végrehajtásáról és a 
termelőszövetkezetek gazdálkodásáról szó-
ló beszámolót ismertetjük.) 

Az oktatáspolitikai határozat 
végrehajtása Szegeden 

Az MSZMP Központi Bi . hálózat bővítését, mind több Sajnos, a szakmunkásképző 
zottsága 1972-ben nagy fon- ú j és modern eszközt kap- intézetek nagyobb része sem 
tosságú határozatot hozott a nak ezek a gyermekintézmé- felel meg a követelmények-
közoktatás helyzetéről és fej- nyek az eredményes iskola- nek. Két szakközépiskola, 
lesztésének feladatairól. A előkészítéshez. egy kollégium és egy konyha 
határozat megvalósításának A jelenlegi ötéves tervre építése van napirenden, ezek: 
Útját-módját a Csongrád me- ú jabb 1450 gyermek óvodai generális változást ígérnek, 
gyei és Szeged városi párt- elhelyezése a cél. De ezzel is A tanműhelyek általában 
bizottság is megfogalmazta, úgy vagyunk, mint a lakás- megfelelően felszereltek, a 
A Szegedet érintő oktatás po- sal: a sok sem elég. Hiszen modern oktatástechnikai esz-
litikai kérdésekben a párt- ugyanakkor mintegy három- közök beszerzése is folya-
szervek mindenekelőtt a ne- ezerrel gyarapszik az óvodás matban van. Az egységes 
velés hatékonyságának foka. korú gyermekek száma! Az képzés bevezetése lényegesen 
zását, a szakmunkásképzés arány így, a fejlesztés elle- hozzájárult a képzés eredmé-
színvonalának emelését, az nére 1—2 százalékkal rosz- nyességéhez és társadalmi el-
iskolai demokrácia fejleszté- szabb lesz! E gondok elle- ismertségének növekedésé-
sét, a diákok szociális ellá- nére is sikerült elérni, hogy hez. A szakmai oktatás szé-
tásának javítását, a pedagó- legalább egy évig minden les körű — 24, illetve 27 
gusképzés és továbbképzés szegedi gyerek járhasson szakmát ölel fel két intézet-
színvonalának növelését ír- óvodába, mielőtt iskolás len- ben —, de bizonyos szak-
ták elő, továbbá az oktatási ne. mákra még ma sincs elegen-
beruházások és fejlesztések Mit igazolnak a számok? dő jelentkező, öntő. hegesz-
határidöinek tiszteletét és az Azt, hogy a tanács a maga forgácsoló, szerszámkészí-
általános iskolák közötti szín- erejéből továbbra sem tud ja tő, szerkezetlakatos, fonó, 
vonalkülönbségek kiegyenlí- egyedül megoldani az óvodai szövő, élelmiszereladó, sza, 
tését. _ e l lá tás t Változatlanul nagy k á c s és vendéglátóipari eL 

A tanács tegnapi ülésén át- szükség lesz arra, hogy az a d ° sokkal több kellene, 
tekintette — az írásban ki- üzemek, nagyobb vállalatok , , , . , 
küldött elemzés és Bányainé és intézmények óvodaépítés- . A szakmunkásképzés igen 
dr. Birkás Mária tanácselnök- s e i járul janak hozzá a kor- k o m o l y vállalati támogatast 
helyettes szóbeli kiegészítése osztály testi és szellemi fej- e l Y e z ® z e f e d f n - A M É S Z Ö V , 
alapján: miként tett ele- lődéséhez. a t e x t l ' m u v e k , az Á F É S Z , az 
get ezeknek az elvárások- a , •• . . E L I K E R , a D É L É P , a 
nak? „ Az altalános iskolák kozot- HÓDGÉP és az Öntödei Vál-

Az oktatási rendszer leg- t ' ^ L ^ ^ T ^ t * k U l a , a t p é n z z e l - eszközökkel, 
alsó láncszeme az. ó v o d ! ^ a n v e t e t l n

 e J S O S ° r b a n a z tanteremépítéssel, tanmühe-
Szegeden a negyedik ötéves ^ ^ f z ^ s i t ó ^ v o t ^ ] y e k berendezésével stb. já-
terv célkitűzései között 700 Í m ^ S J E Í r U l t h ° z z á s z a k m a i utánpót-
s ™ , t h s y i r T t é S e támogatással a technikai fel- ^ ^ « « « " « « . szerepelt. Szeles korú tarsa- t é t e l e k e g v e n , e t e s e b b é v á l _ Ma már valamennyi kő-

bontakozott w tak. A hiány még így is szá- zépfokú oktatási intézmény dalmi akció 
ennek támogatására — i g y mottevő a normákhoz képest. a város kezelésében műkö-

több 
és 

A Francia Kommunista 
Párt Gaston Plissonnier, a 
Politikai Bizottság tagja, a 
Központi Bizottság titkára 
vezetésével hazánkban tar -
tózkodó küldöttsége csü-
törtökön, tegnap megkezdte 
tárgyalásait a Magyar Szo-
cialista Munkáspárt Köz-
ponti Bizottságának képvise-
löiveL A magyar tárgyaló 
csoportot Óvári Miklós, a 
Politikai Bizottság tagja, a 
Központi Bizottság ti tkára 
vezeti, s tagjai Gyenes And-
rás, a Központi Bizottság 
titkára, dr. Berecz János, a 
külügyi osztály vezetője és 
Horn Gyula, a KB osztály-
vezető-helyettese. (MTI) 

Dr. Jakov Szirotkovics Budapesten 
Megkezdődtek a horvát—magyar megbeszélések 

Csütörtökön hivatalos ba- Jakov Szirotkovics látoga-
rátl látogatásra dr. Szekér tást tett a Ganz Villamossá-
Gyula miniszterelnök-helyet- gi Művekben. A vendéget 
tes meghívására Budapestre Papp György vezérigazgató 
érkezett dr. Jakov Szirotko- fogadta, s tájékoztatta a 
vics, a Horvát Szocialista gyár történetéről, termékei-
Köztársaság kormányelnöke, ről, terveiről. Többek között 
társaságában van Ljubomir elmondta, hogy a baráti szo-

cialista országgal kitűnőek a 
Ganz Villamossági Művek 
kapcsolatai. Több erőmű 

horvát számára szállítottak turbó-
köztársa- generátorokat, komplett be-

rendezéseket, amelyek jó 
része jugoszláv testvérválla-
latokkal kooperációban ké-
szült. 

Majerics, a horvát kormány 
tagja, a külkapcsolatokkal 
foglalkozó tanács elnöke és 
Mirko Skakics, 
kormány tagja, a 
ság pénzügyi t i tkára (mi-
niszter). 

Csaürtökán délelőtt dr. 

íenf E m ^ n e í f ^ b S i v t o m dik, ám tanulóiknak 
w ' i í + ^ l - i , s z e ged i iskolák szaktanár- mint fele Bács, Békés 
ffi^Z^I ellátása _ ebben már nin- Csongrád megyei. A gimná-
i us.tettek. A terv vegén mar c s e n e k h á t r a n o s helyzetű ziumokba leginkább szege, 
közel 5 ezer kisgyerek ovo. i n t é z m é n y e k . K ü lönösen jók diek jutnak be és. akik na-
™ l n , v J Sf J r U J i T * " ^ iskolakezdés eredmények Ponta bejárhatnak a városba, 
szervezni, bz a folyamat ter- a z b ő s ö k n e k á n 2 7 ^ A szegedi középiskolákban 
m v ^ h L J L ^ t ™ l é k * eredménytelenül az oktatási feltételek általá-
tovabb folytatják Szegeden , tanévet Általában ban jobbak az országosnál, 
az ovodaepitest, a napközis c s ö k l f e i l t a b u k d s o k 6 2 á „ a " bár öt iskolának nincs torna-

tavaly már csupán 1,7 száza- terme, még nem épült fel a 
lék volt. Az általános iskola- Rózsa Ferenc szakközépisko-
ból felmentettek abszolút la műhelycsarnoka és zsúfol-
száma viszont inkább emel- tak a zeneoktatás intézmé-
kedő. Ezért úgy intézkedtek, nyei. Kilenc középiskolai kol-
hogy a 14 évet betöltött fel- légiumban és egy nevelőott-
mentett tanulók a dolgozók honban helyezik el a vidéki 
általános iskolájában folytat- tanulókat. A kollégiumokban 
hat ják tanulmányaikat. 1163 hely van, ebből több 

Napközis ellátásban min- mint 1000-ret fizikai dolgozók 
den tanévkezdetnél nagy a 
feszültség Az utóbbi tan-
évben á jelentkezők 17,7 szá-
zalékát nem tudták napközi- ,, x . ... „ 
be felvenni, s egyelőre nincs f e g é l y " Ó S f ° i , S 6 g l t l 

kilátás az arány javítására. l e l o s gondoskodást. 
Tarjánban és Odesszában kü- Tartalmazta a tanács elé 
lön gond, hogy az iskolák sem terjesztett jelentés a nevelő 
épültek meg időre, így az ott munka időszerű kérdéseit s 
működőek maximálisan zsű- elemezte a munka melletti 
foltak és nőtt a váltakozó ta- tovább tanulást és a pedagó-
nítási rendszerbe bevont ta- gusok helyzetét is. 
nulócsoportok száma is. Ezen A tanács úgy határozott, 
csak az építőipar igyekezete hogy a párthatározat végre, 

I segíthet az ötödik ötéves 
1 tervben is. (Folytatás a 3. oldalon.) 

A horvát kormányfő és kí-
sérete ezután fölkereste a 
gyár üzemrészlegeit, csarno-
kait. 

Csütörtökön délután a Par-
lamentben megkezdődtek a 
hivatalos tárgyalások dr. 
Szekér Gyula miniszterel-
nök-helyettes és dr. Jakov 
Szirotkovics, a Horvát Szo-
cialista Köztársaság kor-
mányelnöke között. A két 
fél á gazdasági együttmű-
ködésről, a kulturális kap-
csolatok bővítéséről folytat 
megbeszélést. 

gyermekei, laknak. Az ő ok-
tatásukra. nevelésükre külön 
figyelmet fordítanak a szege-
di iskolákban, diákszociális 


